
 
  
 
 
  

Referat af bestyrelsesmøde i Troense Beboerforening 
Torsdag, den 8. juni 2023  

 
Fraværende: Regitze, Kasper og Nicolaj 
  

1. Godkendelse af referat fra 18. april 2023.  
 

2. Siden sidst 

• Der er opsat plakat til byvandring.  

• Oplæg til info materiale til nye tilflytter indenfor lokalplan 386. 
Der planlægges en fem punkter vejledning målrettet nytilflyttede med ombygningsplaner. Der sikres en 
anerkendende tilgang i formuleringerne. Eske og Hanne arbejder videre med skrivelsen. 

• Lodsvej 32. Borger henvendelse. Det er bestyrelsens opfattelse at lokalplanens bestemmelser skal 
overholdes også i forhold til ”snydesprosser”. Der rettes henvendelse til Kommunen, der bedes undlade 
at bruge formuleringen ”klage” eller lignende. Anja og Hanne formulerer skrivelse til forvaltningen.  

• Loppemarked og ølsalg: fint arrangement og godt salg ved fadølsanlægget. Næste år kunne det være på 
Torvet evt. med grillpølser. 

• Status på gamle vejskilte – kommunen oplyser at udskiftningen er gået i stå. Der mangler 17 skilte og der 
rettes henvendelse til kommunen. 

• Vedrørende ”bopælspligt” argumenter til brug ved henvendelse til Kommunen ang. protest mod 
hævnvundne rettighed.  Der er uklarhed om kommunens stillingtagen. Emnet tages op til næste 
bestyrelsesmøde 

• Status på omdeling af kontingent-flyer, hvor der mangler 150 stk. (A4). Jens trykker. 
 

3. Møde med Byg og BBR ang. ønske om revidering af bevarende lokalplan 386 
Der nedsættes en arbejdsgruppe med Eske, Anja og Knud for udarbejdelse af et tillæg om tekniske 
installationer. Alle bedes læse lokalplanen til næste møde. 
 

4. Eventuelt genoptryk af bogen ”Troense gennem tiderne” 
Der er fundet nogle kasser med bøger hos trykkeren i alt 30 stk. plus nogle enkelte hos 
bestyrelsesmedlemmer. 
 

5. Status på vedligeholdelse af bænke 

• Alle bænkene er nu blevet malet. Dog ikke den store bænk på den tillukkede Jacobsens Plads. Jens 
tager kontakt til ejerne af pladsen for at få en status på adgangsforhold og planer om arealets 
anvendelse. 

 
6. Strandgade 17 

• Opdatering på byggesag. Der skrives til kommunen om at der foretrækkes GVO-vinduer frem for højt 
placerede kviste. Gerne tagvinduer mod haven. Eske og Anja formulerer skrivelse. 
 

7. Svar fra kommunen vedr. høring på lokalplan 671 Grønnedal 

• Orientering om at kommunen har imødekommet ønsket om højde og at sikre saddeltag. 
 

8. Sidste arrangementer inden sommerferien 

• Til Skt. Hans frygtes et afbrændingsforbud på grund af tørken. Arrangementet gennemføres alligevel 
selvom der måske ikke må tændes bål. 
(a) udvalg til børne arrangement: Kim og Eske  

(i) Kim og Eske sørger for bål og forplejning.  
(ii) Anja Laver plakat 
(iii) Kim trykker plakater. 



(iv) Jens opsætter plakater der omtaler både børne- og voksenarrangementet.  
(v) Kontakt til Jytte der gerne vil synge for? 

(b) udvalg til voksent arrangement: Lars og Keld Bo, Anja, Jens   
(i) Lars og Keld Bo sørger for bål, musik & lyd, telt og sange. (Henning, Poul E og Erik D. spiller 

musik).  
(ii) Kim trykker sangene. 
(iii) Jens har aftalt med præsten som båltale.  
(iv) Udskænkningen bliver selvbetjening med mobilepay. Anja køber øl / vand / vin. 
(v) Anja byder velkommen 

 
9. Kommende arrangementer for efteråret 2023 

• Følgende forslag blev fremført: 
i. Vinsmagning i samarbejde med Storms Hjørne. 

ii. Fællesspisning i kombination med underholdning. 
iii. Forfatteraftener med kendte forfattere – honorarudgifter kan forventes 
iv. Musikarrangement eventuelt med entre. 
v. Flere lokale kræfter vil kunne foreslås som foredragsholdere. 

 
10. Eventuelt  

• Stien i Kohaven er foreslået inddraget som en sløjfe til Øhavsstien med fugleobservationssted 
på vestsiden af Søen. 

• Børnearrangementet med Regitze mf. i Sognehuset er lukket ned. 

• Der er udlagt asfalt med ”gule majs” i Gyden. De øvrige gader forventes at blive ordnet 
efterfølgende. Der er fortsat fokus på at gadeniveauet ikke øges. 

 
Næste bestyrelsesmøde den 10. august kl. 19 hos Regitze? og FU-møde hos Anja, den 3. aug. kl. 19.00. 


